




Příloha č. 2: Informovaný souhlas – dotazníky  

Dobrý den, 

ráda bych Vás (Vaše dítě) požádala o vyplnění dotazníku, který je nedílnou součástí mé 

diplomové práce s názvem Olympiáda dětí a mládeže jako motivace ke kariéře sportovců. 

Vyplnění dotazníku Vám nezabere více než 10 minut. 

Získaná data budou zpracovávána, bezpečně uchována a publikována v anonymní podobě 

v diplomové práci, případně v odborných časopisech, monografiích a prezentována 

na konferencích, případně budou využita při další výzkumné práci na UK FTVS. 

S celkovými výsledky a závěry výzkumného projektu se můžete seznámit na e-mailové 

adrese: svobodovap23@gmail.com. 

Vyplněním a odevzdáním dotazníku potvrzujete, že dobrovolně souhlasíte se svojí účastí 

v této výzkumné studii, o které jste byl/a informován/a, jakož i o právu odmítnout účast 

nebo svůj souhlas kdykoli odvolat bez represí, a to písemně Etické komisi UK FTVS. 

Předem děkuji za ochotu a čas, který jste mi věnovali. V maximální možné míře zajistím, 

aby získaná data nebyla zneužita. 

Bc. Petra Svobodová 

studentka oboru Management TVS na FTVS UK 

 



Příloha č. 3: Informovaný souhlas – hloubkový rozhovor 

Vážený pane, vážená paní, 

v souladu se Všeobecnou deklarací lidských práv, zákonem č. 101/2000 Sb., o ochraně 

osobních údajů a o změně některých zákonů, ve znění pozdějších předpisů a dalšími obecně 

závaznými právními předpisy 

(jakož jsou zejména Helsinská deklarace, přijatá 18. Světovým zdravotnickým shromážděním 

v roce 1964 ve znění pozdějších změn (Fortaleza, Brazílie, 2013); Zákon o zdravotních 

službách a podmínkách jejich poskytování (zejména ustanovení § 28 odst. 1 zákona 

č. 372/2011 Sb.) a Úmluva o lidských právech a biomedicíně č. 96/2001, jsou-li aplikovatelné), 

Vás žádám o souhlas s Vaší účastí ve výzkumném projektu na UK FTVS v rámci diplomové 

práce s názvem „Olympiáda dětí a mládeže jako motivace ke kariéře sportovců“ prováděné 

na Fakultě tělesné výchovy a sportu Univerzit Karlovy (FTVS UK). 

 

Řešitelkou projektu je Petra Svobodová. Práce se zabývá Olympiádou dětí a mládeže. Projekt 

je bez finanční podpory a jeho hlavním cílem je zjistit, zda Olympiáda dětí a mládeže 

je pořádána tak, aby plnila své poslání, tedy aby motivovala děti a mládež ke sportu. 

Jednotlivá šetření jsou realizována v období říjen 2020 – únor 2021. Respondent bude 

podroben hloubkovému rozhovoru s řešitelem práce na místě, které si oba odsouhlasí. Délka 

rozhovoru bude okolo 25 minut. Rozhovor bude nahráván. K audio nahrávkám hloubkových 

rozhovorů bude mít přístup pouze řešitel tohoto výzkumu. Rozhovor bude nahrán na mobilní 

telefon, poté uchován v zaheslovaném počítači uchovávaném v uzamčené místnosti a ihned 

potom z mobilního telefonu smazán. Po přepsání a anonymizaci osobních dat Vám bude 

anonymizovaný text předložen ke schválení. Neanonymizovaná nahraná verze rozhovoru bude 

bezpečně uchována pouze u hlavního řešitele na heslem zajištěném počítači a nebude nikde 

zveřejňována, bezprostředně po Vašem odsouhlasení přepsaného textu bude smazána. 

Zveřejněn bude pouze přepsaný anonymizovaný a Vámi schválený rozhovor či jeho části. 

Získaná data budou zpracovávána, bezpečně uchována a publikována v anonymní podobě 

v diplomové práci, případně v odborných časopisech, monografiích a prezentována 

na konferencích, případně budou využita při další výzkumné práci na UK FTVS. Během 

výzkumu nebudou pořizovány žádné fotografie, ani videozáznam. 

V maximální možné míře zajistím, aby získaná data nebyla zneužita. 

S celkovými výsledky a závěry výzkumného projektu se můžete seznámit na e-mailové   

adrese: svobodovap23@gmail.com 
 

Jméno a příjmení předkladatele projektu: Petra Svobodová 

Jméno a příjmení osoby, která provedla poučení: Petra Svobodová Podpis: ........................... 

Prohlašuji a svým níže uvedeným vlastnoručním podpisem potvrzuji, že dobrovolně souhlasím 

s účastí ve výše uvedeném projektu a že jsem měl(a) možnost si řádně a v dostatečném čase 

zvážit všechny relevantní informace o výzkumu, zeptat se na vše podstatné týkající se účasti ve 

výzkumu a že jsem dostal(a) jasné a srozumitelné odpovědi na své dotazy. 

 
Byl(a) jsem poučen(a) o právu odmítnout účast ve výzkumném projektu nebo svůj souhlas 

kdykoli odvolat bez represí, a to písemně Etické komisi UK FTVS, která bude následně 

informovat předkladatele projektu. Dále potvrzuji, že mi byl předán jeden originál vyhotovení 

tohoto informovaného souhlasu. 

Místo: .................... Datum: .................... 

Jméno a příjmení respondenta: ................................................ Podpis: .................................... 

 
Souhlasím s přepisem hloubkového rozhovoru: Datum: ……………. 

Jméno a příjmení respondenta: ................................................ Podpis: .................................... 

http://www.zakonyprolidi.cz/cs/2011-372
http://www.zakonyprolidi.cz/cs/2011-372
http://www.zakonyprolidi.cz/cs/2011-372
http://www.slg.cz/umluva-o-lidskych-pravech-a-biomedicine
http://www.slg.cz/umluva-o-lidskych-pravech-a-biomedicine
mailto:svobodovap23@gmail.com


Příloha č. 4: Dotazník pro účastníky ODM 

Dobrý den, 

ráda bych Vás (Vaše dítě) požádala o vyplnění dotazníku, který je nedílnou součástí mé 

diplomové práce s názvem Olympiáda dětí a mládeže jako motivace ke kariéře sportovců. 

Vyplnění dotazníku Vám nezabere více než 10 minut. 

Získaná data budou zpracovávána, bezpečně uchována a publikována v anonymní podobě 

v diplomové práci, případně v odborných časopisech, monografiích a prezentována 

na konferencích, případně budou využita při další výzkumné práci na UK FTVS. 

S celkovými výsledky a závěry výzkumného projektu se můžete seznámit na e-mailové 

adrese: svobodovap23@gmail.com. 

Vyplněním a odevzdáním dotazníku potvrzujete, že dobrovolně souhlasíte se svojí účastí 

v této výzkumné studii, o které jste byl/a informován/a, jakož i o právu odmítnout účast 

nebo svůj souhlas kdykoli odvolat bez represí, a to písemně Etické komisi UK FTVS. 

Předem děkuji za ochotu a čas, který jste mi věnovali. V maximální možné míře zajistím, 

aby získaná data nebyla zneužita. 

Bc. Petra Svobodová 

studentka oboru Management TVS na FTVS UK 

1. Zúčastnil/a jste se některého ročníku Olympiády dětí a mládeže mezi lety 2003 a 

2019?  

a. Ano 

b. Ne 

2. Co si vybavíte jako první ve spojitosti s ODM? Prosím, uveďte jedno slovo 

3. Co pro Vás na ODM bylo to nejlepší? Prosím, uveďte jedno slovo příp. sousloví 

4. Jak byste ohodnotil/a jednotlivé prvky image ODM? (1 – nejnižší, 7 – nejvyšší) 

 1 2 3 4 5 6 7  

Demotivující        Motivující 

Špatná        Vynikající 

Smutná        Zábavná 

Stresující        Pohodová 

Neinspirující        Inspirující 

Nepodporující        Podporující 

 

 

 

 

 

 

 



5. Jak jste byl/a spokojen/a s organizací ODM? 

 1 – naprosto 

nesouhlasím 

2 – spíše 

nesouhlasím 

3 – nevím 4 – spíše 

souhlasím 

5 – naprosto 

souhlasím 

Opravdu jsem si 

užil/a účast na 

ODM 

     

Jsem spokojen/a 

s celkovým 

zážitkem 

     

Kdybych měl/a 

možnost, 

zúčastnil/a bych 

se dalšího ročníku 

ODM 

     

Účast na ODM 

bych doporučil/a 

     

 

6. Jak jste v průběhu konání ODM vnímal/a reprezentování svého kraje? 

 1 – naprosto 

nesouhlasím 

2 – spíše 

nesouhlasím 

3 – nevím 4 – spíše 

souhlasím 

5 – naprosto 

souhlasím 

Bodové 

hodnocení krajů 

dotvořilo 

atmosféru ODM 

     

Bodové 

hodnocení krajů 

mě motivovalo 

k lepším 

výsledkům 

     

Bodové 

hodnocení krajů 

nemělo vliv na 

můj výkon 

     

Bodové 

hodnocení jsem 

vůbec 

nesledoval/a 

     

Reprezentování 

kraje na mě 

vytvářelo větší 

tlak 

     

 

 

 

 

 

 

 



7. Jak důležité pro Vás byly následující faktory motivace k účasti na ODM? 

 1 – zcela 

nedůležité 

2 3 4 5 6 7 – velmi 

důležité 

Vyzvat sám sebe        

Zlepšit svou 

výkonnost 

       

Vyhrát medaili        

Užít si zábavu        

Získat celoživotní 

zážitek 

       

Cítit se důležitě        

Dokázat si, že na to 

mám 

       

Ukázat ostatním, že 

to dokážu 

       

Stát se populárním        

Být součástí týmu        

Seznámit se 

s novými lidmi 

       

Rodiče/přátelé chtěli, 

abych se zúčastnil/a 

       

 

8. Sportujete v současnosti alespoň 2x týdně? 

a. Ano 

b. Ne 

9. Hrála zkušenost na ODM roli ve Vašem současném sportování? 

 1 – naprosto 

nesouhlasím 

2 – spíše 

nesouhlasím 

3 – nevím 4 – spíše 

souhlasím 

5 – naprosto 

souhlasím 

Zkušenost na 

ODM mě 

přesvědčila, 

abych sportu 

věnoval/a na 

vyšší úrovni 

     

Po účasti na 

ODM jsem 

začal/a sportovat 

více 

     

Díky mé účasti na 

ODM začala moje 

rodina více 

sportovat 

     

Mediální 

pozornost mě 

přesvědčila, že 

chci sportovat 

pouze rekreačně 

     

ODM můj postoj 

ke sportu 

nezměnila 

     

 



10. Jaké další akce pod olympijskými kruhy jste se zúčastnil/a? 

a. Evropský olympijský festival mládeže (EYOF) 

b. Olympijské hry mládeže (YOG) 

c. Olympijské hry (OH) 

d. Žádné 

11. Proč jste se nezúčastnil/a další akce pod olympijskými kruhy? Uveďte Váš hlavní 

důvod 

a. Po ODM mám sport jen jako koníček  

b. Nedostal/a jsem se do užší nominace  

c. Nechtěl/a jsem sportovat pod mediálním tlakem  

d. Nechtěl/a jsem se stát profesionálním sportovcem  

e. Zranil/a jsem se  

f. Vlastní odpověď 

12. Jsem:  

a. Muž 

b. Žena 

13. Do jaké věkové skupiny patříte? 

a. 14-17 

b. 18-25 

c. 26 a více 

14. Jakého ročníku ODM jste se zúčastnil/a? 

a. 2003 - Pardubický kraj  

b. 2004 - Středočeský kraj  

c. 2005 - Jihomoravský kraj  

d. 2006 - Královéhradecký kraj  

e. 2007 - Ústecký kraj  

f. 2008 - Zlínský kraj  

g. 2009 - Jihočeský kraj  

h. 2010 - Liberecký kraj  

i. 2011 - Olomoucký kraj  

j. 2012 - Moravskoslezský kraj  

k. 2013 - Zlínský kraj  

l. 2014 - kraj Vysočina  

m. 2015 - Plzeňský kraj  

n. 2016 - Ústecký kraj  

o. 2017 - Jihomoravský kraj  

p. 2018 - Pardubický kraj  

q. 2019 - Liberecký kraj 

Děkuji za Váš čas, který jste mi věnovali. Hezký den! :) 



Příloha č. 5: Dotazník pro členy sportovních svazů 

Dobrý den,  

ráda bych Vás (Vaše dítě) požádala o vyplnění dotazníku, který je nedílnou součástí mé 

diplomové práce s názvem Olympiáda dětí a mládeže jako motivace ke kariéře sportovců. 

Vyplnění dotazníku Vám nezabere více než 10 minut.  

Získaná data budou zpracovávána, bezpečně uchována a publikována v anonymní podobě 

v diplomové práci, případně v odborných časopisech, monografiích a prezentována 

na konferencích, případně budou využita při další výzkumné práci na UK FTVS. 

S celkovými výsledky a závěry výzkumného projektu se můžete seznámit na e-mailové 

adrese: svobodovap23@gmail.com.  

Vyplněním a odevzdáním dotazníku potvrzujete, že dobrovolně souhlasíte se svojí účastí 

v této výzkumné studii, o které jste byl/a informován/a, jakož i o právu odmítnout účast 

nebo svůj souhlas kdykoli odvolat bez represí, a to písemně Etické komisi UK FTVS.  

Předem děkuji za ochotu a čas, který jste mi věnovali. V maximální možné míře zajistím, 

aby získaná data nebyla zneužita.  

Bc. Petra Svobodová  

studentka oboru Management TVS na FTVS UK  

1. Jakého sportovního svazu jste členem? 

a. Český atletický svaz 

b. Český florbal 

c. Svaz lyžařů ČR 

d. Žádného z uvedených 

2. Proč sportujete?  

a. Mám to rád/a  

b. Rodiče chtějí, abych sportoval/a  

c. Chci být zdravý/á  

d. Chci potkávat nové lidi  

e. Chci soutěžit 

f.  Jiná 

3. Proč sportujete na rekreační úrovni?  

a. Chci sportovat jen na rekreační úrovni  

b. Nedostal/a jsem se do užší nominace  

c. Nechtěl/a jsem sportovat pod mediálním tlakem  

d. Nechtěl/a jsem se stát profesionálním sportovcem  

e. Zranil/a jsem se 

f. Jiná 

4. Znáte Olympiádu dětí a mládeže?  

a. Ano 

b. Ne  

 



5. Jak byste ohodnotil/a jednotlivé prvky image ODM? 

 1 2 3 4 5 6 7  

Demotivující        Motivující 

Špatná        Vynikající 

Smutná        Zábavná 

Stresující        Pohodová 

Neinspirující        Inspirující 

Nepodporující        Podporující 

 

6. Při konání Olympiády dětí a mládeže sleduji:  

a. Aplikaci 

b. Facebook 

c. Instagram 

d. Televizní přenosy 

e. Webové stránky 

f. ODM nesleduji 

7. Jsem: 

a. Muž 

b. Žena  

8. Do jaké věkové skupiny patříte? 

a. 14-17 

b. 18-25 

c. 26 a více 

Děkuji za Váš čas, který jste mi věnovali. Hezký den! :) 



Příloha č. 6: Rozhovor s koordinátorem marketingu ODM 

1. Jak byste popsal ročník ODM, kterého jste se zúčastnil jako sportovec? 

Bylo to něco úplně nového, protože to byla 1. ZODM.  Věděl jsem jen, že proběhla letní 

ODM, ale nikdo neměl žádná jiná očekávání. Určitě můžu říct, že už od prvního ročníku 

bylo skvělé, že jsem se cítil součástí týmu. Bydleli jsme podle krajů. Centrum bylo v Mladé 

Boleslavi a venkovní disciplíny se jezdily v Jizerských horách. Olympijská vesnice byla 

v Albrechticích, kde taky probíhal každovečerní program. Akce měla týmového ducha, 

protože jsme reprezentovali svůj kraj a díky tomu jsem se poznal i s ostatními sportovci 

z Jihomoravského kraje. Sportovní program můžu srovnat s jinými akcemi, ale týmovost, 

doprovodný program a zařízený servis dávali nadstavbu této akci. Na jiných závodech si tyto 

aspekty každý oddíl řeší vždy sám.  

 

2. Jak jste vnímal tehdy „novou“ akci? Co bylo Vaší motivací zúčastnit se ODM? 

Asi bych nemluvil přímo o motivaci, protože o akci se nevědělo. Nikdo v klubu ani trenéři 

o této akci nemluvili. Z pohledu směřování výkonnosti to byl jen další závod. Bylo mi 14 let, 

a ještě jsem nečasoval formu. Běžecké lyžování bylo trošičku jiné. V současnosti 12letí jezdí 

už v říjnu na ledovec, aby v prosinci byli schopní závodit. My jsme v prosinci začínali 

lyžovat na Pradědu, takže se forma vyvíjela podle toho, kolik jsme měli naježděno.  

Samozřejmě ti, co bydleli v horách, měli nalyžováno víc a dříve. Spíš bych řekl, že to byla 

skvělá odměna za tvrdou dřinu a úsilí, které jsem věnoval tréninku třeba víc než kamarádi 

z oddílu. Tuším, že za kraj jsme se kvalifikovali dva z kategorie. ODM tak pro mě byla spíše 

odměnou.  

3. Vzpomínáte si, jak tehdy probíhala reklama a propagace akce? 

Jediné, co si vybavuji je, že hlavním partnerem byla společnost Orbit, která byla uvedena 

i v názvu a v logu akce. Orbit byl viditelný výrazně, žvýkačky byly úplně všude. Jiní partneři 

asi ani nebyli, nevybavuji si žádné. Nemyslím si, že probíhala propagace. Lidé v mém okolí 

akci neznali, spolužáci a ani učitelé.  

 

4. Jak byste charakterizoval dnešní podobu akce? 

Dnešní podoba akce není odlišná v základní koncepci – multisportovní akce s fullservisem. 

Přál bych si, aby současní účastníci zažili to, co jsem si zažil já. Aby zažili reprezentaci svého 

kraje a užili si kompletní péči o ně jako je doprovodný program, ubytování, stravování, 

doprava apod. A také, že ten závod trvá déle než víkend, to je velký rozdíl od toho, na co 

jsme byli zvyklí z běžných soutěží. Hlavní bylo, že jsme byli součástí výpravy, která se snaží 

o společný výsledek.  

 

5. V čem vidíte největší rozdíl vývoje akce? 

Vnímám, že v současnosti je důraz na jednotnost akce daleko větší. Dříve jsem sportoviště 

na ODM vnímal stejně jako na jiných závodech. Nedýchala na mě olympijská atmosféra 

a kraj jsme reprezentovali ve svých klubových dresech. Nemyslím si, že někdo z výprav měl 

krajskou kombinézu (hokejisti asi krajský dres měli, ale nevím to), což vnímám jako největší 

rozdíl ve vývoji akce. Děti jsou oblečení na závod v krajských barvách, a to je hodně důležitá 

věc. Sportovci si vyzkouší něco úplně nového a odbydou si nervozitu z reprezentačního 

oblečení. V podstatě si odbydou premiéru v reprezentaci na nižší úrovni, což jim může 

pomoct v přestupu do národní reprezentace. Tento pocit je výjimečný a nevidím rozdíl, jestli 



se jedná o reprezentační dres kraje nebo národní. Samozřejmě vývoj je viditelný i ve vnímání 

veřejnosti a médií. V roce 2004 se nemůžeme bavit o mediálním pokrytí.  

 

6. Co považujete za největší výhody akce? 

Když se nad tím takhle zamyslím, tak z pohledu závodníka je to určitě reprezentace kraje. 

Při závodě evidentně reprezentují svůj kraj a samozřejmě mají zajištěný kompletní servis 

včetně doprovodného programu.  

 

7. A co naopak za nevýhody akce? 

Z organizačního hlediska může být posteskem střídání krajů, a tedy pokaždé jiné složení 

organizačního týmu na straně pořadatelského kraje. Tím, že jsou v názvu děti a mládež, 

tak spousta lidí, která přijde k organizaci akce, má pocit, že to je jen akce pro děti. Myslí si, 

že to nějak zvládnou a nemusí to více řešit. Ala akce má poměrně velký rozpočet a je úplně 

jedno, jestli se dělá pro děti. Naopak, jestliže se dělá pro děti, tak by práce měla být odvedena 

precizně a do detailů. Protože to je to, co dělá ten výsledný dojem. Ten zážitek může být 

motivací, aby dítě zůstalo u sportu a zdravého životního stylu. Takže když zážitek připravíme 

nekvalitně, tak ztratíme příležitost a vynaložené finance. V určitých fázích tomu jednotlivé 

krajské subjekty nepřikládají důležitost, což se na výsledném dojmu neprojeví fatálně, 

ale zároveň to akci neposouvá dál. Často se některé chyby opakují, protože kraj není ochoten 

poslouchat doporučení a vybírá si snazší cestu z pohledu svých zaběhlých stereotypů. Proces 

přípravy se následně musí znovu projít, předělat ho a ztratí se tak velké množství práce 

a času. Pořadatel se neustále mění a není tak adekvátně využíváno naše know-how. My ho 

rádi přinášíme, ale není často adekvátně přijímáno. Na druhou stranu, co je nevýhodou, tak 

zároveň může být výhodou. Krajští úředníci zjistí, co obnáší práce mimo struktury krajského 

úřadu a jaké problémy sport řeší při organizaci akce apod. V podstatě dochází ke kontaktu 

s realitou, což je z pohledu akce velmi pozitivní. Samotní úředníci po akci přiznávají, že si 

nedokázali představit důležitost akce, náročnost organizace, a že je akce pohltí.   

Možnou nevýhodou může být také náročný časový a sportovní program některých disciplín. 

Všechny děti nemají šanci zažít fandění ostatním členům výpravy z jiných sportů, jako 

zažívají olympionici na olympijských hrách. Toto se nám ještě nedaří z pohledu koncepce 

programu do akce dostat tak, jak bychom si přáli. Málokdo má prostor k fandění, protože ne 

každý má druhý den volno.  

 

8. Jak byste charakterizoval cílovou skupinu akce? 

Nedá se říct, že bychom měli jednu cílovou skupinu. Určitě to jsou účastníci, a to děti ve věku 

12 až 18 let, ale mohou to být i trenéři. Díky tomu, že se potkají trenéři z různých odvětví, 

tak je to může posunout dál. Důležitou cílovkou jsou spolužáci a kamarádi účastníků, kteří 

mohou vidět v účastnících své vzory, což je může ke sportu a práci na sobě motivovat. Další 

cílovkou jsou určitě také rodiče, kteří najednou vidí své dítě v televizi. Ačkoliv sportování 

do této doby třeba nepřikládali velkou váhu, tak si uvědomí, kolik dítě tomu věnuje a začnou 

ho více podporovat. Primárně ale děláme akci pro děti od 12 do 18 let, abychom je motivovali 

zůstat u organizovaného sportu, zdravého životního stylu a motivovali jejich vrstevníky. 

 

9. Hlavní motivací zúčastnit se je tedy získání výjimečného zážitku? Nebo co podle Vás 

motivuje mladé sportovce k účasti na ODM? 

Hlavní motivací je, že je to olympijská akce. Chtějí si zažít formát a možnosti, které ODM 

nabízí. Chtějí být v reprezentaci a bojovat o možnost být součástí výběru. Chtějí být 

olympionikem, identifikovat se s velkým sportovcem, to je pro ně obrovskou motivací. 



Stejně jako v případě národního týmu chtějí být součástí takto poskládaného reprezentačního 

týmu.  

 

10. Kdo je největším konkurentem akce? 

Nemáme přímého konkurenta, protože jsme olympijská akce.  Nic podobného se v Čechách 

nekoná. Vždycky jsou akce omezené na konkrétní sport či podle skupin jako jsou např. školní 

přebory. Není zde akce, která by propojovala tolik sportů a zároveň nabízela kompletní servis 

pro sportovce. Konkurentem mohou být jednotlivé svazové soutěže a turnaje zajišťující 

svým účastníkům např. postup na mezinárodní úroveň, resp. právě již ty závody mezinárodní 

úrovně. V tomto ohledu jsou mezi jednotlivými sporty a sportovními svazy velké rozdíly, 

kdy začínají mládež zapojovat do mezinárodních soutěží. 

 

11. Jaká je současná marketingová strategie akce? 

Marketingová strategie odráží hlavní cíl a to, že chceme účastníkům přinášet životní zážitek. 

Cílem je, aby si účastník odnášel nezapomenutelný zážitek a také to, že byl součástí ODM 

gangu. Kvůli tomu děláme vše, co je možné. Zaměřujeme se hlavně na jednotnou a silnou 

vizuální identitu, dodržování protokolů přes centrální organizaci akce, společné bydlení a 

další společné aktivity. Středobodem mediální komunikace jsou účastníci. Neříkám, že to 

musí být pouze jejich výkony, ale zejména mládežnický sport. Tolik mediálního prostoru, 

jako dokáže získat ODM nedokáže žádná jiná mládežnická akce. Dostáváme mládežnický 

sport do popředí zájmu, a to je hrozně důležité – po pandemii Covid-19 bude toto ještě 

důležitější. Na druhou stranu si myslím, že musíme více integrovat olympijské myšlenky a 

trendy a více je komunikovat. Více do akce vtáhnout další olympijské projekty, které mají 

mladým sportovcům co nabídnout. Olympijské hnutí nabízí opravdu široké portfolio 

zajímavých projektů, které jsou důležité pro šíření olympijských myšlenek a zatím nebyly 

zcela integrovány. Nejde jen o olympijský formát a název akce. 

  

12. Akce je závislá na partnerech. Jaký je zájem o akci ze strany nových partnerů? 

V současnosti to není tak, že by se hlásili noví partneři sami a nám chodili nové nabídky. 

My musíme partnery oslovovat a vymýšlet konkrétní nabídky šité na míru v rámci 

marketingového mixu, aby byli spokojeni a partnerství zapadalo do jejich strategie.   

 

13. Jakým způsobem probíhá propagace a reklama? 

Propagace a reklama probíhá za prvé za pomoci mediálních partnerů ČOT, což je Česká 

televize, Český rozhlas a BigBoard. Obrovským benefit je, že využíváme know-how a 

zázemí Media housu ČOT, který pracuje v oblasti digitální komunikace a v rámci 

celosvětových měřítek odvádí naprosto špičkové výkony. Důležitá je také spolupráce 

s pořadatelským krajem, který má dosah na přímo nebo skrze svá pořadatelská města na 

konkrétní sportoviště a jejich komunikační kanály. Samozřejmě dalšími subjekty, které 

pomáhají s propagací akce, jsou zapojené sportovní svazy, a to na úrovni svazů a klubů. My 

jim dodáváme např. balíček online bannerů v různých formátech, aby si je jednotlivé 

instituce mohli minimálně dát na své webové stránky. Snažíme o větší zapojení především 

základních škol nebo nižších stupňů víceletých gymnázií daného pořadatelského kraje. Aby 

školy o akci věděly a aby věnovaly učební čas olympijskému vzdělávání a olympijským 

myšlenkám.  

 

 

 



14. Jaká je vize akce do budoucna? 

Máme v plánu zapojit více škol po celé ČR do olympijského vzdělávání a fandění. Účastníci 

jsou školou povinní a každá škola, ze které je účastník, by tak mohla fandit svému 

spolužákovi. Toto je za mě velký milník, který doufám, že se nám podaří v blízké 

budoucnosti realizovat. ODM každý rok vyprodukuje cca 1000 nebo 2500 mladých 

olympioniků, kteří mají dosah na své okolí ve třídě, škole, v klubu. Tady všude mohou šířit 

informace o svém olympijském zážitku a motivovat tak ke sportu i druhé. ODM je 

každoroční olympijský zážitek, tím že jsou účastníci ze všech krajů, tak se dotýká celé 

republiky a všech skupin – dětí a jejich rodin, trenérů, škol. Když to shrnu: vizí akce je 

vytvářet takový zážitek, který si účastníci pozitivně uchovají celý život a díky kterému budou 

schopni motivovat ke sportu své okolí. Z druhé strany to musí být taková akce, která bude 

motivovat k zapojení alespoň na úrovni aktivního fanouška spolužáky, kamarády a rodiče 

všech účastníků 

 

15. Chystáte se posílit motivaci k účasti pro mladé sportovce? Příp. jak a prostřednictvím 

marketingu? 

Ano, právě práce na zvyšování renomé celé akce přináší ruku v ruce i motivaci se zúčastnit 

pro jednotlivé sportovce. Motivací by mělo být zúčastnit se akce, která nabízí něco jiného, 

než jsou sportovci zvyklí zažívat v rám soutěží na úrovni jednotlivých sportovních disciplín. 

Akce musí sportovci přinášet nejen další závod v rámci soutěžního kalendáře, ale přinést mu 

kontakt s olympijským světem. 

 

16. Budoucí marketingová strategie tak vychází z již zmíněné vize?  

Ano, je to tak. Přinášet lidem atraktivní zážitek s větším zapojením škol a více provázat akci 

s olympijskými myšlenkami.  

 

17. Chystáte se rozšířit komunikaci i na jiné moderní platformy? 

 Komunikační mix budeme uzpůsobovat podle toho, kde děti přirozeně jsou. Nemá smysl je 

nutit být na Facebooku, když tam nejsou. My se musíme přizpůsobit a být v prostoru, kde 

naše cílová skupina je. Nyní zvažujeme například oficiální komunikaci na TikToku. 

Nicméně uvidíme, co přinese nadcházející rok a poměrně čerstvé zavedení Instagram Reels. 

 


